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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z apelem otrzymanym od samorz¹du miasta i gminy Ostrzeszów, który dotyczy³ rozwa¿e-

nia zasadnoœci zmian w ustawie – Prawo o ruchu drogowym z dnia 20 czerwca1997 r. (DzU z 2005 r.
Nr 108 poz. 908 z póŸn. zm.) w kwestii ograniczenia prêdkoœci na obszarze zabudowanym, sk³adam na-
stêpuj¹ce oœwiadczenie.

Obecne brzmienie art. 20, ust. 1 jest nastêpuj¹ce: prêdkoœæ dopuszczalna pojazdu lub zespo³u po-
jazdów na obszarze zabudowanym w godzinach 5.00–23.00 wynosi 50 km/h. Takie ograniczenie powo-
duje znaczne spowolnienie ruchu drogowego, szczególnie na terenie miejscowoœci, przez które
przebiegaj¹ drogi krajowe i wojewódzkie. Przyk³adem tego s¹ miasto i gmina Ostrzeszów, przez które
biegn¹ drogi wojewódzkie nr 444 i 449 oraz droga krajowa nr 11.

W ci¹gu ostatnich kilku lat zaobserwowano zwiêkszaj¹c¹ siê liczbê samochodów na drogach i wielu
kierowców uwa¿a, ¿e obecny zakaz jest przyczyn¹ licznych utrudnieñ i zagro¿eñ w ruchu drogowym.
Wynika to z tego, ¿e osoby wybieraj¹ce siê w d³ugie, kilkusetkilometrowe trasy, chc¹ je pokonaæ jak naj-
szybciej i w zwi¹zku z tym rozpêdzaj¹ siê w terenie niezabudowanym, a gwa³townie hamuj¹ przed tabli-
c¹ oznaczaj¹c¹ teren zabudowany. Takie sytuacje czêsto prowadz¹ do tego, ¿e kierowcy s¹ nerwowi,
sfrustrowani, dochodzi do licznych st³uczek i wypadków, tworz¹ siê liczne korki, a ruch miejski pozba-
wiony jest p³ynnoœci.

Nale¿y podkreœliæ, ¿e w wielu miejscowoœciach le¿¹cych przy drodze krajowej nr 11 dopuszczalna
prêdkoœæ zosta³a podwy¿szona do 70 km/h. Nie wp³ynê³o to negatywnie na bezpieczeñstwo osób korzy-
staj¹cych z tych dróg, w tym równie¿ pieszych, a przynios³o poprawê p³ynnoœci ruchu ulicznego.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o rozwa¿enie zasadnoœci zmiany
w ustawie – Prawo o ruchu drogowym z dnia 20 czerwca 1997 r. w kwestii dotycz¹cej ograniczenia prêd-
koœci na obszarze zabudowanym.

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




